



Flashes of Knowledge

A monthly e-newsletter issued by the Knowledge Team at the Federal Authority for Government Human Resources; for the objective of raising awareness internally, Enrich the culture of reading for FAHR employees, which will result in enriching their knowledge and gain them experience, professional and personal skills through Flashes of Knowledge.

ومضات معرفية

«ومضات معرفية»... نشرة إلكترونية شهرية يعدها فريق المعرفة في الهيئة الاتحادية للموارد البشرية الحكومية؛ بهدف نشر المعرفة داخلياً، وتعزيز ثقافة القراءة والاطلاع لدم موظفي «الهيئة»، بما يثري معارفهم، ويكسبهم خبرات ومهارات مهنية وأخرم شخصية، من خلال ومضات معرفية.

العدد (66) ISSUE أبريل 2021





2021 The Year of The Fiftieth

His Highness Sheikh Khalifa bin Zayed Al Nahyan, President of the UAE "may God protect him", declared the year 2021 in the UAE, "the year of fiftieth," in celebration of the 50th anniversary of the founding of the UAE, as the year of the fiftieth officially begins on April 6, 2021 and continues until March 31, 2022.

This announcement will be accompanied by the launch of initiatives, events and celebrations for a year, under the supervision of the UAE's Golden Jubilee Celebration Committee.

The activities related to the fiftieth year revolve around the following main pillars:

- 1. Launching the year of fiftieth in a festive spirit that includes everyone who considers the UAE their home
- 2. Inviting UAE Nationals to reflect on the values and achievements of the past, with pride of our founding fathers.
- 3. Inspiring youth to develop their perceptions about the ambitions of the next fifty years, and supporting them to achieve qualitative national achievements that enhance the process of progress and prosperity.

2021 عام الخمسين

أعلن صاحب السمو الشيخ خليفة بن زايد آل نهيان رئيس الدولة «حفظه الله» عام 2021 في دولة الإمارات «عام الخمسين» وذلك احتفاءً بالذكرم الـ 50 لتأسيس الدولة، حيث ينطلق عام الخمسين رسمياً في 6 أبريل عام 2021 ويستمر حتى 31 مارس عام 2022.

ويصاحب هذا الإعلان إطلاق مبادرات وفعاليات واحتفالات لمدّة عام كامل، تحت إشراف لجنة الاحتفال باليوبيل الذهبي لدولة الإمارات.

وتتمحور الأنشطة المتعلقة بعام الخمسين حول ركائز رئيسة هي:

- الخمسين بروح احتفالية تشمل كل من يعتبر دولة الإمارات وطنا له.
- دعوة أبناء الوطن إلى التأمل في قيم الماضي وإنجازاته اعتزازاً وفخراً بآبائنا المؤسسين.
- إلهام الشباب لوضع تصوراتهم حول طموحات الخمسين
 عاماً القادمة، ودعمهم لتحقيق إنجازات وطنية نوعية
 تعزز مسيرة التقدم والازدهار.



They said in reading ..

The reading society is a civilized society, and those who support reading support a civilized industry, support a knowledgeable economy, and support building generations that embrace the future of the UAF

His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum

قالوا في القراءة..

المجتمع القارم هو مجتمع متحضر، ومن يدعم القراءة يدعم صناعة حضارة، ويدعم اقتصاد معرفة، ويدعم بناء أجيال تبني مستقبل الإمارات

صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم

February and March: Innovation and Reading

Khaled Al Mazmi.

Director of Strategy and Future Department
The Federal Authority for Governmental Human Resources

The UAE is places the human element at the top of all other priorities, based on its firm belief that it is a key factor for any comprehensive sustainable development. Unlike the other world countries, the UAE designates a month for innovation and another for reading, in an effort to make this approach a social norm.

Certainly, innovation and reading as practice are not limited to the months of February and March only, as all seasons of the year in the UAE are full of various specialized activities: cultural, scientific, economic, social and humanitarian. The great support given to innovation and reading, however, reflect the deep concern of the country's wise leadership with spreading awareness and knowledge, as well as their importance in driving the wheel of advancement and development.

In February this year, the UAE organized an Innovation Week, to emphasize the support given to innovation and innovators, in order to achieve the country's global leadership and enhance its competitiveness on the world map in various fields.

On the other hand, March has been designated as UAE Reading Month under the slogan "My Family Reads", to reflect the interest of the UAE's leadership in science and knowledge, and lead to the habit of reading as a way of life.

This national event is mainly intended to raising a society's awareness through acquiring scientific thinking and knowledge. Moreover, it helps preserve the national gains at cultural and intellectual levels, leading to an educated generation capable of taking up leadership toward a brighter future.

The Federal Authority for Government Human Resources reacted with the two events with preparing diverse agenda of activities. During Innovation Week, eight major innovation activities were carried out, and at the time the Authority launched the digital transformation strategy in the field of human resources.

In Reading Month, a series of initiatives and cultural and knowledge events that would enrich the federal government employees' knowledge in general and those of the Authority in particular, and motivating them to read specialized and general, as a culture and a daily habit.

فبرایر ومارس .. ابتکـــار وقـــراءة

بقلم: خالد المازمي

مدير إدارة الاستراتيجية والمستقبل الهيئة الاتحادية للموارد البشرية الحكومية

دولة الإمارات العربية المتحدة تعب جيداً ما تفعل، وتراها تعمل ما تزهو به وتزدهر أكثر وأكثر، وهب تضع نصب عينيها الإنسان قبل كل شيء، انطلاقاً من قناعتها الراسخة أنه أساس أب عملية تنمية شاملة مستدامة، فتراها علم غير عادة الدول، تخصص شهراً للابتكار، وآخر للقراءة، في مسعم منها لترسيخ هذين النهجين كعادة وممارسة يومية لدم المجتمع، بكل مكوناته، أفراداً ومؤسسات.

بالتأكيد أن أمر الابتكار والقراءة لم يقتصر على شهري فبراير ومارس فقط، فكل فصول السنة وأسابيعها في دولة الإمارات حافلة بالفعاليات والأنشطة التخصصية المتنوعة (ثقافية، وعلمية، واقتصادية، واجتماعية، وإنسانية)، ولكن هذا التخصيص يعكس اهتمام القيادة الرشيدة للدولة بهما، ويؤكد أهمية الابتكار والقراءة على حد سواء في تسريع عجلة الرقي والتطور، ومساعيها الحثيثة وطموحها لترسيخهما كثقافة مجتمعية وممارسة يومية.

ففي فبراير هذا العام خصص أسبوع للابتكار على مستوى الدولة، عكس حجم الاهتمام بالابتكار والمبتكرين وأصحاب المواهب والإبداعات، في سبيل تحقيق ريادة الدولة وتعزيز تنافسيتها على الخارطة العالمية في شتى المحالات.

كما خصص مارس شهراً للقراءة، تحت شعار «أسرتي تقرأ»، ليعد بذلك مناسبة وطنية بامتياز، تعكس اهتمام القيادة الرشيدة بالعلم والمعرفة، وترسخ عادة القراءة كمنهج وأسلوب حياة، علم اعتبارها أحد روافدها وأدواتها المهمة. فعادة القراءة الجميلة بكل تجلياتها، وأنواعها تسهم بلا شك في رفعة المجتمع، وتسلحه بالعلم والمعرفة، وهو الأمر الذي يحافظ علم مكتسبات الدولة ويعظم منجزاتها الفكرية والثقافية والمعرفية، وصولاً إلى جيل مثقف متمكن من إدارة دفة القيادة نحو المستقبل.

الهيئة الاتحادية للموارد البشرية الحكومية واكبت المناسبتين بأجندة حافلة من الفعاليات، فخلال أسبوع الابتكار نفذنا 8 فعاليات ابتكارية رئيسية وأطلقنا استراتيجية التحول الرقمي في مجال الموارد البشرية، وفي شهر القراءة أطلقنا سلسلة مبادرات وفعاليات معرفية وثقافية، من شأنها رفع مستويات المعرفة لدم موظفي الحكومة الاتحادية بشكل عام، وموظفي الهيئة خصوصاً، وتحفيزهم على القراءة التخصصية والعامة، كثقافة وكعادة بومية.

Knowledge Videos

Tricks to help you read the most number of books

- 1. Turn wasted time on social media into reading
- 2. Distribute books everywhere around the house
- Invest the wasted time in waiting and transportation in reading
- Download a number of electronic books on your phone
- 5. Start with the kind of books you like
- 6. Set aside at least an hour a day for reading

https://www.youtube.com/watch?v=wKb-9SPzUGM



فيديو حول المعرفة

حیل تساعدك علم قراءة أکبر عدد من الکتب

- 1. حول الوقت المهدور علم مواقع التواصل الاجتماعي الم القراءة
 - 2. وزع الكتب في كل مكان داخل البيت
- استثمر الوقت المهدور في المواصلات والانتظار في القراءة
 - 4. حمل عدداً من الكتب الإلكترونية علم هاتفك
 - 5. ابدأ بنوعية الكتب التي تحبها
 - 6. خصص ساعة على الأقل يومياً للقراءة

https://www.youtube.com/watch?v=wKb-9SPzUGM



- Resisting psychological pressure
- Annual health checks

نصائح لصحة أفضل

- 1. نظام غذائي سليم
 - 2. نشاطُ بدني
- 3. قدر كاف من النوم
- 4. مقاُومة الضَّغوطُ النفسية
 - 5. فحوص سنوية



Decoding Global Trends in Upskilling and Reskilling



Change is coming and the workforce knows it. Sixtyone percent of people believe that global megatrends greatly affect their jobs and will continue to do so. As a result, many devote significant time to refining their skills. The vast majority are also willing to learn new skills to become attractive candidates for completely different jobs.

You can find more about future skills and trends in organizations and employees in our recent HR Echo article

مهارات المستقبل وفك رموز تطويرها



لا شك أن متطلبات سوق العمل علم مستوم العالم تتغير بوتيرة متسارعة، وهو الأمر الذي تدركه جيداً القوم العاملة العالمية، حيث يعتقد 61 % من الموظفين أن التوجهات والمستجدات العالمية المتسارعة تؤثر بشكل كبير علم وظائفهم، ويكرس الكثيرون منهم وقتًا طوياً لصقل مهاراتهم، والغالبية العظمم أيضًا علم استعداد لتعلم مهارات جديدة ليصبحوا مرشحين جذابين لوظائف مختلفة تمامًا.

المزيد حول مهارات المستقبل وتوجهات المؤسسات والموظفين تجدونه في مقال صدى الموارد البشرية الأخير





فريق المعرفة Knowledge Team